
Dopisi 

velikega pomena pa je dejstvo, da se je zgradil 
izključno iz prihrankov zadnjih let ter iz pro

stovoljnih prispevkov dobrih občanov, ostanek 
pa se bo kril z dobičkom velike tombole, pri ka

teri so sodelovali vsi občani. Odbor se vsem naj

lepše zahvaljuje, prav posebno še našim fantom 
in dekletom! — Dopisnik »Nove dobec se v zad

nji številki zopet nekaj norčuje iz občinskega 
odbora zaradi prireditve tombole, češ, da bo za 
naprej kril vsak primanjkljaj s tombolo. Sveto

vali bi, naj tudi dopisnik in njegovi napredni po

magači priredijo tombolo, da bodo lahko krili 
primanjkljaje, ki so jih še napravili s svojim sla

bim gospodarstvom, da ga ne bo treba braslov

škim davkoplačevalcem. —■ O sramotenju hme

ljarskega nadzornika g. inž. Dolinarja zaradi nje

govega predavanja preteklo nedeljo bi pa pri

pomnili samo to: kar je storil g. inž. Dolinar 
za Savinjsko dolino, je znano vsakemu savinj

skemu hmeljarju in nam ga ni treba braniti pred 
napadi v »Novi dobi« z dopisi iz Braslovč. 

Galicija pri Celju. Šla sta se kopat v tako 
zvani Anžuhov jez v Pirešici dva brata, 18 letni 
Konrad ter 15 letni Martin Podpečan, posestni

kova sinova iz Sv. Jungerte. Med potjo sta spra

vila tukajšnjega organista Poplas Franca s se

boj. Med kopanjem je naenkrat postalo slabo 
mlajšemu Martinu, da se je začel potapljati. Ta

koj sta mu priskočila na pomoč starejši brat in 
Poplas, da ga rešita. Pri tem so se vsi trije po

topili v globok tolmun. Le duhaprisotnosti in 
hrabrosti organista se imata fanta zahvaliti, da' 
sta ostala pri življenju. Ta je namreč, rešivši se 
njunih krčevitih in obupnih prijemov, izvlekel 
najprej Martina, nato pa še Konrada. Slednji je 
bil že popolnoma nezavesten in so ga s trudapol

nim umetnim dihanjem spravili k zavesti. Za ta 
res plemeniti in junaški čin, ki ga je organist 
storil s tem, da je dva sicer mlada, a postavna 
fanta rešil sigurne smrti, pač zasluži vse pri

znanje in javno pohvalo, kakor tudi od strani 
oblasti primerno nagrado. Obenem naj bo ta 
nezgoda tudi svarilen opomin vsem ostalim ko

palcem, da se ne smejo kar tako na slepo po

dajati v nevarnost, posebno še, če se ne ve, 
kaka globočina je na posameznih mestih v vodi,

Sv. Jedert nad Laškim. Za lansko 150 letnico 
župnije smo imeli sveti misijon, ki ga je letos 
ponovil s tridnevnico g. p. Fl. Ramšak iz Ljub

ljane. — 20. maja pa je prevzv. g. knezoškof iz 
Maribora blagoslovil novo cerkev sv. Antona v 
Gornji Rečici, opravil v njej prvo sv. daritev ter 
delil zakrament sv. birme. Takoj po njej je imel 
drugo sv. mašo tukajšnji rojak g. Ferdinand Po

tokar, katehet na mariborski realni gimnaziji. 
Tretja sv. maša je bila v novi cerkvi za poroko 
Neže Šergan, hčerke Nikolaja, p. d. Podomevška, 
ki ima največ zaslug, da je pozidano novo sveti

šče; še zdaj se neprestano trudi, da dobi nova 
hiša božja tudi znotraj, kar ji gre po načrtih 
Plečnikove šole. Manjka namreč še vsa oprava 
in oprema v cerkvi. — Naglo pa napreduje stav

ba prizidka rečiške šole v bližini cerkve. V je

seni bo imela šola tri učilnice. — Na Podgorič

nici pri Sv. Jederti pa se je kužno znamenje ne

varno nagnilo in pokalo. Zidar ga je okusno po

pravil. —■ V podružnici sv. Magdalene v Golcah 
je novomašnik g. Mihael Grešak opravil svojo 
drugo slovesno sv. mašo. Prvo je imel v nedeljo, 
16. julija, v mariborski baziliki Matere milosti. 
— Župnijska cerkev sv. Jederti potrebuje novih 
orgel. Mojster Jenko in inž. Pengov delata načrt 
za nove orgle in prikladno povečanje kora. 

Zagorje pri Kozjem. Dne 5. in 6. avgusta s« 
pri nas vrši velik romarski shod. Leskovška ne

delja je namreč znana daleč naokrog, saj leto 
za letom privabi obilo Marijinih častilcev v pre

krasno svetišče zagorske Matere božje. Za ro

marje bo z vsem poskrbljeno. Pridite! 

Marija Snežna. V Savniku je pogorelo pod

strešje hiše posestniku Omik Petru. V nedeljo 
imamo pri Mariji Snežni proščenje in upamo, da 
bomo vsaj pri Benkovih klobasah dobili one, ki 
ob nedeljah kosijo, pijančujejo in politizirajo, se

veda ne nam v korist. Nekateri bi v Savniku radi 
Nemško govorili, pa to je šment, ko ne znajo, 
kakor tudi vol ne zna na boben igrat. Pa še dru

gič kaj. 
Sv. Anton v Slov. goricah. V soboto, 11. avgu

sta, bo pri nas ob devetih sv. maša za vse žive 
in rajne romarje, nato odhod skozi Ptuj na Ptuj

sko goro in tam prenočitev. Naslednje jutro po 
sv. maši poj demo proti Sladki gori. 

Zrkovce pri Mariboru. Gasilska četa vabi v ne

deljo, 6. avgusta, ob 14.30 k blagoslovitvi novega 
križa pri gospe Kokolj na vasi. Obenem bodo 
tudi večernice pred križem. Po večernicah bo 
gasilska prireditev na vrtu v bližini križa. 

Veržej. Sporočamo zopet naše novice, vesele 
in žalostne. Katoliška akcija za dijake (60 čla

nov) je imela v tukajšnjem zavodu Marijanišče 
duhovne vaje in predavanja. Duhovne vaje so 
vodili oo. jezuit je, predavanja pa še drugi pro

fesorji. K zaključku se je pripeljal tudi prevzv. 
g. škof iz Maribora, da je navdušil dijake za lepo 
versko življenje. — Vročina nam bo uničila ota

vo in druge pridelke, prav pa pride tistim, ki de

lajo opeko za svoje nove stavbe, s katerimi ho

čejo olepšati naš stari trg. — Počitničarjev do

mačinov je že veliko prišlo domov. Pravijo pa, 
da pride Se do 30 revnih otrok z Jesenic, katere 
pošilja tamošnja občina v naše sončne ravnine. 
— Orožniški postaji v Križevcih pri Ljutomeru 
gre zahvala, ker so izsledili in zaplenili tako 
število ukradenih koles, da presega skoro zalo

ge tukajšnjih prodajalcev. 

Sv. Barbara v Halozah. V lanskem letu smo 
pri nas začeli graditi cesto v Brezovcu, ki bi naj 
vezala Sv. Barbaro z Zavrčem. Z veseljem smo 
pozdravili to zamisel, posebno, ker je bila to že 
naša dolgotrajna želja. Banska uprava je naka

zala podporo 20.000 din iz bednostnega sklada. 
V prvi vrsti se je zahvaliti g. inž. Lahu, ki je 
tako ekonomsko in strogo tehnično izvedel tra

60. Ker je trasa zelo dobro izpeljana, ne bo treba 
nobenega nasipa, kakor je to bilo prvotno dolo

čeno Za ta nasip bi bil namreč potreben znesek 
20.000 din, kar pa je po zaslugi g. inženerja od

padlo in se je iz prve podpore naredilo nad 1 km 
ceste, če bi delo tako napredovalo kakor v tem 
letu, bi bila cesta, ki preseka okoli 600 m visok 
hrib, v dolžini 8 km s pomočjo podpore banske 
uprave in prispevkov dveh haloških občin sčaso

ma popolnoma dograjena. Naši siromašni ljudje 
so si zaslužili za najpotrebnejše, za kar smo 
prav hvaležni onim, ki so to spravili v tek. Tudi 
v bodoče bi si radi kaj zaslužili, pa smo zvedeli, 
da se delo ne bo nadaljevalo. Vzrok, ki se ga 
sliši, je ta, da bi baje započeta cesta bila pre

strma in sedaj se delajo drugi načrti za manj 
strmo cesto. Ako bi to odgovarjalo resnici, vpra

šamo merodajne, kako je vendar mogoče brez

plodno naložiti denar v cesto, ki se ne bo upo

rabljala, ko pa smo ravno mi v blatnih Halozah 
potrebni dobrih cest? S takim početjem se ne 
strinjamo, kajti kakor smo potrebni zaslužka in 
dela, tako naj bo naše delo koristno splošnosti! 

Braslovče. Skromno slovesnost blagoslovitve 
novega ubožnega doma, ki se je vršila preteklo 
nedeljo, združeno z veliko tombolo, je posetilo 
ogromno ljudi. Blagoslov je izvršil g. dekan Atel

šek s primernim nagovorom o pomenu ubožnega 
doma za domače ubožce. Veliko truda in skrbi je 
imel občinski odbor, preden je ta dom postavil, 


